

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 27 FEBRUARI 2015 (JUMAAT)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Terus benih awan	Harian Metro
2.	Kementerian sedia lakukan operasi pembenihan awan	KOSMO
3.	Pembenihan awan di negeri alami kemarau	Berita Harian
4.	Pembenihan awan : Tak perlu permohonan	Sinar Harian
5.	Weatherman : It's not as hot as last year	The Star
6.	Cuaca panas hingga minggu depan	Harian Metro
7.	It's just so hot	The Malay Mail

Terus benih awan

■ Tidak perlu tunggu permohonan kerajaan negeri

Oleh Nur Ain Musdad
am@hmetro.com.my
Melaka

Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) tidak mempunyai halangan untuk melakukan pembenihan awan di mana-mana negeri yang terjejas dengan kemarau tanpa perlu menunggu permohonan daripada kerajaan negeri.

Timbalan Menteri, Datuk Dr Abu Bakar Mohamad Diah berkata, kaedah itu adalah pembaharuan yang dilaksanakan kementeriannya bertujuan



ABU Bakar

memudahkan kerja pembenihan awan.

"MOSTI tidak mempu-

nyai halangan untuk melaksanakan pembenihan awan kerana mempunyai kewangan yang cukup untuk menampung kos diperlukan.

"Malah, kami juga mempunyai Jabatan Meteorologi Malaysia (MetMalaysia) yang membantu memantau keadaan cuaca di setiap negeri dan jika berpendapat pembenihan awan perlu dibuat, maka ia akan segera dilakukan," katanya selepas mempengerusikan Mesyuarat Majlis Tindakan Membanteras Dadah (MTMD) di Wisma Negeri, Ayer Keroh, di sini semalam.

Abu Bakar berkata, berbanding tahun lalu setiap negeri perlu memohon terlebih dulu kepada MOSTI untuk melakukan pembenihan awan namun pada tahun ini ia tidak perlu lagi.

"Kami akan melakukan pembenihan awan sekiranya keadaan memerlukan dan perlu mengambil kira kewujudan awan jenis Towering Cumulus dan peratusan potensi hujan perlu mencapai 75 peratus.

"Ketika ini, ia (pembenihan awan) masih tidak dilakukan kerana keadaan masih terkawal," katanya.

KERATAN AKHBAR
KOSMO (CUACA PANAS KERING MELANDA NEGARA) :
MUKA SURAT 14
TARIKH : 27 FEBRUARI 2015 (JUMAAT)

Kementerian sedia lakukan operasi pembenihan awan

MELAKA - Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi bersedia untuk melaksanakan operasi pembenihan awan bagi menghasilkan hujan berikutan cuaca panas dan kering yang melanda negara ketika ini.

Timbalan Menteri, Datuk Dr. Abu Bakar

Mohamad Diah (gambar kecil) berkata, Jabatan Meteorologi sedang memantau keadaan cuaca dan awan dari semasa ke semasa bagi menentukan kesesuaian masa untuk melakukan operasi tersebut.



"Jabatan Meteorologi mempunyai data lengkap dan sistem ramalan yang dapat menentukan cuaca selain mempunyai rekod kawasan yang akan hujan atau tidak bagi melaksanakan pembenihan awan ini," katanya

Beliau berkata demikian ketika ditemui selepas mempengerusikan mesyuarat Majlis Tindakan Membanteras Dadah daerah Melaka Tengah di Wisma Negeri Ayer Keroh di sini semalam.

Menurut Abu Bakar, pembenihan awan yang mempunyai kandungan wap air melebihi 75 peratus diperlukan untuk mempercepatkan proses penurunan hujan melalui pembenihan awan.

"Operasi ini dilakukan dengan cara menyemburkan air garam pada awan tersebut bagi menambah isi padu air dan apabila kandungan di dalamnya sudah bertambah, awan akan menjadi berat dan menurunkan hujan.

"Kita percaya 90 peratus daripada operasi pembenihan awan yang dijalankan sebelum ini dilihat berjaya menurunkan hujan selepas dua jam," ujarnya.



OPERASI pembenihan awan penting dilakukan pada musim panas untuk menghasilkan hujan. - Gambar hiasan

Pembenihan awan di negeri alami kemarau

Ayer Keroh: Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) akan terus melakukan pembenihan awan di negeri yang mengalami kemarau tanpa perlu menunggu permohonan daripada kerajaan negeri berkenaan.

Timbalan Menteri, Datuk Dr Abu Bakar Md Diah, berkata kerajaan negeri tidak perlu lagi memohon kepada kementerian untuk melakukan pembenihan awan sebagaimana amalan sebelum ini.

"Pembaharuan ini, antara lain bertujuan memudahkan lagi kerja pembenihan awan," katanya selepas mempengerusikan mesyuarat Majlis Tindakan Membanteras Dadah Daerah Melaka Tengah di Wisma Negeri di sini, semalam.

Mengulas lanjut, Abu Bakar berkata, Jabatan Meteorologi Malaysia (MetMalaysia) akan memantau cuaca di setiap negeri dan jika berpendapat pembenihan awan perlu dilakukan, ia akan segera dilaksanakan.

"Cuma ketika ini, ia (pembenihan awan) masih belum dilakukan kerana keadaan yang dianggap masih terkawal dan tidak sampai ke peringkat teruk," katanya.

Beliau berkata, pembenihan awan akan dilakukan jika ada awan kumululus dan peluang untuk hujan lebih daripada 75 peratus.

